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Анализируются различные теоретические подходы и методы изучения межнациональных 
взаимодействий и социоэтнокультурной адаптации в Южном макрорегионе, актуальность исследования 
которых вызвана стремительным ростом межнациональной напряженности. Ставится вопрос о поиске 
интегральных концептуальных схем, способных преодолеть ограниченную содержательную 
«комплементарность» используемых методов. Данное исследование позволяет оценить эвристический 
потенциал научного знания в области этнологии и наметить предпосылки дальнейшего активного освоения 
проблемы межэтнического взаимодействия и адаптации на Юге России.  
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and ethnocultural adaptation in South Russia 
The paper analyzes various theoretical approaches and methods of studying inter-national interactions and 

social, ethnic and cultural adaptation in the macro-region of South Russia. The importance of the current research 
is caused by the rapid growth of inter-national tension. The paper searches for integral conceptual schemes aimed 
at overcoming the limited content “complementary” of the methods used. The research allows to estimate the 
evristic potential of scientific thought in the field of ethnology and to distinguish reasons for the further active 
investigation of inter-ethnical relation and adaptation in the South of Russia.  
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